
BESZÁMOLÓ 2022. évben 
a 2021. és 2022.évi közgyűlés közötti időszak eseményeiről 

 
Tisztelt Közgyűlés! 
 
Elsőként megköszönöm tagságunknak a bizalmat mellyel megtiszteltek az elmúlt év során.  
 
Az elmúlt egy évben, mindnyájunk tevékenységét, életét, munkáját még a pandémia 
befolyásolta, bár mára ez jelentősen csökkent. Reméljük, hogy a normál élet mihamarabb vissza 
tér és mi is a rendes kerékvágásban folytathatjuk tevékenységünket. 
 
Ezt bizonyítja, hogy Közgyűlésünket személyes részvétellel tudjuk megtartani ismét. 
  
Összefoglaló az év eseményeiről 
 

- A 2021. májusi közgyűlés óta rendszeresen, jellemzően negyedévenként elnökségi ülést 
tartunk. Ezeket kezdetben akadályozta a járvány de, vegyes, online és személyes 
részvétellel meg tudtuk tartani. Ezek során a folyamatos működéssel kapcsolatos 
döntéseket az Elnökség meg tudta hozni.  

 
- Korábban elindult „visegrádi” együttműködés Kelet-Európa országainak szövetségei 

között. Ebben Lengyelország, Csehország, Szlovákia, Románia és Magyarország vesz 
részt kezdeményezőként. Ezen egyeztetés az elmúlt év során kissé ellaposodott, de 
reméljük, a pandémia elmúltával ez is újra feléled. 
 

- Ez évi tevékenységünket nagyban meghatározta az Elnök és elnökség bejegyeztetése, 
valamint az alapszabályunk módosításának elfogadtatása a Fővárosi Törvényszékkel.  
A tisztségviselők és az Elnök mandátumát a Törvényszék korábbi alapszabályunk 
alapján csak 2022. májusáig jegyezte be. Alapszabályunkat a törvényi környezet 
megváltozása, valamint a választási időszakok egyértelműbbé tétele miatt módosítani 
kellett. Ennek kapcsán a Fővárosi Törvényszékhez módosítási kérelmet adtunk be a 
TMSZ alapszabályának módosítása és a tisztségviselők mandátumának 
meghosszabbítása ügyében. Ez ügyben (további hiánypótlás miatt) két rendkívüli 
közgyűlést is kellett tartani. Azonban eredményként elmondhatom, hogy a Fővárosi 
törvényszék kiadta a határozatát, melyben bejegyezte az Elnök mandátumát 2024. 
májusáig, valamint az Alapszabályunk 11. sz. módosítását. Ennek kapcsán társaságunk 
immár törvényes bejegyzett keretek között végezheti tevékenységét. A jogi eljárások 
során nagyon sok segítséget kaptunk az UNITEF’83 Zrt. jogászától Kovátsné Dr. 
Prohászka Beátától, akinek itt köszönöm meg munkáját. 
 

- Mind az EFCA mind a FIDIC szervezetnél, tagságunknál fogva meghívást kapunk 
online megbeszélésekre, lehetőség szerint részt veszek. Ezek általában 
negyedévenként esedékesek. A pandémia következményeként ilyen jellegű elnöki, 
tagsági megbeszélések megmaradtak az online térben, így nem kell 1-2 órás 
megbeszélés miatt a résztvevőknek messze utazniuk. (Anyagi részét nem is említve!)  
Nyilvánvalóan nem engedhetnénk meg magunknak, hogy rendszeresen elutazzunk 
egy-egy ilyen megbeszélésre, de ugyanez online módon nem okoz nehézséget. Így 
jobban ott tudunk lenni napi szinten a szervezetek munkájában.  
 



- Mint az már évek óta kerülgetjük a témát, az EFCA tagsággal járó igen súlyos, több 
millió forintos tagsági díjat szervezetünk nem tudja kigazdálkodni a rendelkezésre álló 
forrásokból. Annak érdekében, hogy ez a teher ne nehezedjen ránk, sikerült (egyenlőre 
előzetesen, feltételesen) megállapodni az EFCA titkárával, hogy „alvó” tagsági 
állapotot biztosítanak nekünk, mely feljogosít minket a tagsággal járó információk 
megszerzésére, ugyanakkor a tagsági díj megfizetése haladékot biztosítanak, illetve 
elengedik egy részét. 2024-ig tartana ez, amikor is majd el kell döntenünk, milyen 
módon tudunk tovább lépni ebben az irányban.  
 

- EFCA közgyűlés júniusban lesz, „redukált” formában, FIDIC pedig szeptemberben.  
Utóbbin szándékomban áll részt venni, a személyes kapcsolatápolás érdekében. 
 

- Múlt évben próbáltuk megindítani a  2017. évi FIDIC Sárga könyv lefordítását. 
Egyenlőre nem sikerült forrást találni erre a munkára, így pihentetni kellett ezt az ügyet. 
A TMSZ szívügyének tekinti ezen munka megvalósulását, amit szűkös anyagi 
lehetőségei mellett anyagilag is támogatott volna. 
 

- Természetesen napi rutin feladatainkat is végezzük, melyek a teljesség igénye nélkül, 
kiadványok értékesítése, vitarendezési ügyek (ebből idén 1 db volt) intézése. 
 

- a FIDIC szerződéses rendszerének magyarországi oktatása a Budapesti Műszaki 
Egyetem Mérnöktovábbképző Intézete szervezésében folyik. Az általuk szervezett 
tanfolyamok akkreditációja már korábban megszűnt.  Ennek hatására a tanfolyamon 
résztvevők száma tovább csökkent, s ez a kiadványaink értékesítési számaiban is 
megmutatkozik. A tanfolyamok elvégzéséről szóló okleveleken továbbra is szerepel a 
TMSZ neve és logója, mint a FIDIC kizárólagos magyarországi képviseletéé. 
 

- A FIDIC kiadványok értékesítése ebben az évben 79 db volt. 
 

- A Mérnök kamarával való együttműködés keretében tovább folyik a 
Beruházáslebonyolítói Mesteriskola képzésben való részvételünk.  
 

- Szintén a Mérnök Kamarával való együttműködés keretében Beruházáslebonyolítói 
fogalomtár megalkotásában kívánunk részt vállani, evvel is elősegítve a szakma 
fejlődését. 
 

- Megjelentünk egy cikkel az MVM Paksi Atomerőmű Heti hírlevelében egy cikkel. 
Remélem evvel is népszerűsíthetjük magunkat. 
 

Működésünkről 
 
Szövetségünk jelenleg az Alapszabályunk 11. számú módosítása alapján működik, melyet a 
Fővárosi Törvényszék 2022-ben hagyott jóvá. 
 
Az előző fejezetben vázoltuk azokat az eseményeket, amelyek során a hazai és nemzetközi 
kapcsolatokat igyekeztünk fenntartani és kiépíteni. Ebben jelentős hátráltató helyzetet teremtett 
a járvány, de ennek elmúltával az elmaradásokat sikerül ledolgozni. A kapcsolatok terén 
további erőfeszítésekre van szükség a TMSZ tekintélyének növelése, lobbi erejének fokozása, 
érdekérvényesítő képességének emelése céljából. 
 



A TMSZ döntnöki listájáról történő kijelölésre az elmúlt évben az elnök egy alkalommal kapott 
felkérést.  
 
Döntnöki vizsgára az elmúlt évben nem volt újabb jelentkező. 
 
Magyarországon a megbízói oldalon a FIDIC szerződéses rendszerrel szembeni ellenérzés 
továbbra is tapasztalható. A kiadvány értékesítés relatíve alacsony szinten stagnálásának az oka 
ezen kívül az is lehet, hogy ezekkel a dokumentumokkal már nagy számban rendelkeznek a 
vállalkozások, valamint a kiadványokat jószerivel elektronikus formában vásárolják meg, 
melynek forgalmazási joga a FIDIC központi szervezeténél van. Ennek valami féle módosítási 
lehetőségére megtesszük erőfeszítéseinket. 
 
A TMSZ honlapja folyamatosan frissül, aktuális információkat tartalmaz. 
 
Tagságunk számára természetesen szükség esetén körlevélben küldjük a lényeges híreket, 
tájékoztatásokat, de a szövetség működésével kapcsolatos alapadatok és aktualitások a 
honlapon is fellelhetők.  
 
 
Taglétszámunk 
 
Jelenleg 77 tagunk van melyből 3 pártoló tag.   
 
A tagdíjfizetési morál nem dícséretes. A mellékelt táblázat tartalmazza a részletes adatokat. A 
tagdíjak bevétele 93 %-a az előző évnek, ez sajnálatos csökkenés. Remélhetően ez is a 
járványnak tudható be. A tagoknak díjbekérőt küldünk ki az esedékes tagdíjakról, s az összeg 
számlánkra történő megérkezése után küldjük ki a tagdíj számlát.  
 
Gazdálkodásunk 
 
Beszámoló a 2021. évi gazdálkodásról, a 2022. évi gazdasági terv.  
 
A 2021-es gazdasági évben a bevételi számainkat kismértékű csökkenés jellemezte. A kiadvány 
értékesítéséből származó bevétel kissé növekedett az előző évihez képest, sem döntnöki 
regisztrációs díj, sem oktatási tandíj bevételünk nem volt. 
Tagdíjbevételünk 478 ezer forinttal csökkent. Bérköltségeink gyakorlatilag nem nőttek, 
összességében a kiadásaink 2.819 eFt-tal csökkentek, mely nagyrészt EFCA tagdíj 
elhagyásából adódik. Az elmúlt gazdasági évet a megfontolt és takarékos gazdálkodásunk miatt 
1.394 eFt eredménnyel sikerült zárni, így a tavalyi év veszteségét sikerült ledolgozni.  
 
Bevételeink növelése érdekében igyekszünk lépéseket tenni. Felmerülhet a tagdíjak emelése is, 
de ezt csak gondos megfontolás után tudjuk elképzelni. 
 
A 2022. évi gazdasági terv kialakításánál azzal feltételezéssel élünk, nem történik csökkenés a 
TMSZ taglétszámában.  
 
Mindezeket figyelembe véve a 2021. évre vonatkozó gazdasági tervként a mellékletben 
megadottakat kívánjuk előterjeszteni. Ebben a tervezett összes bevétel  8.330 eFt, a tervezett 
összes ráfordítás 7.706 eFt, s így az eredmény +624 eFt.  
 



Remélem a Tisztelt Tagság elegendő információval rendelkezik döntése meghozatalához.   
 
Kérem a Tisztelt Közgyűlést, hogy a 2021. december 31-i fordulónapra elkészített Beszámolót 
– melyben az eszközök és források egyező végösszege 11.887 eFt, a tárgyévi eredmény 
alaptevékenységből 1.394 eFt nyereség, - és a 2021. évi gazdálkodásról szóló jelentést, valamint 
a 2022. évi terv keretszámait fogadja el. 
 
Köszönöm a figyelmet! 
 
 
Katona Kiss Tamás 
TMSZ elnök 


